
OBEC CHORVÁTSKY GROB 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport 

12.01.2023 / 17:30 
Prítomní členovia:  
Maroš Kemény, Mária Tomanová, Veronika Skutková, Katarína Bálintová, Zuzana Lukáčová,  
Natália Horvátová, Zuzana Michnicová a Jaroslav Nguyen 

Neprítomní členovia:   
Matej Regitko (ospravedlnil sa). 
   
Hosť: p. Hikkerová, riaditeľka ZŠ s MŠ Javorová alej,  
Zástupcovia obecného úradu: p. Hrašková – projektová manažérka, p. Granec – zástupca 
starostky, p. Kolčák – prednosta a p. Matula – manažér pre poduja_a a komunikáciu 

1. Otvorenie zasadnu@a:  
Prítomní 8 z 9 členov, komisia je uznášaniaschopná 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice: 
Zapisovateľ: Mária Tomanová 
Overovateľ: Zuzana Michnicová a Jaroslav Nguyen 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

3. Návrh na zmeny a doplnenie programu, schválenie programu: 
Program:  
1. Otvorenie zasadania a kontrola uznášaniaschopnos_ 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Návrhy na zmenu a doplnenie bodov programu, schválenie programu 
4. Plnenie uznesení komisie, systém práce a harmonogram zasadnue komisie v roku 
2023 
5. Návrh VZN č. .../2023 o určení školských obvodov základných škôl zriadených obcou 
Chorvátsky Grob a o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie školskej 
dochádzky v základnej škole 
6. Poskytovanie dotácií z rozpočtu obce v roku 2023 na činnos_ v oblas_ vzdelávania, 
kultúry a športu  
7. Zoznam pamä_hodnose obce Chorvátsky Grob 
8. Voľba zástupcu Obce Chorvátsky Grob z radov poslancov OcZ v Dozornej rade 
Obecného športového klubu  
9. Plán kultúrnych, športových a spoločenských podujae na rok 2023 
10. Rozličné 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 



4. Plnenie uznesení komisie, systém práce a harmonogram zasadnuL komisie v roku 
2023: 
- Plnenie uznesení komisie:  

• predseda komisie skonštatoval, že bolo splnené uznesenie komisie č. 
11/2022 - predloženie plánu kultúrnych, športových a spoločenských 
podujae na rok 2023, vrátane harmonogramu a rozpočtu, ktorý má 
momentálne komisia na prerokovanie v bode programu číslo 9, na 
dnešnom stretnue, ostatné uznesenia sú v plnení. Členovia komisie zobrali 
túto informáciu na vedomie. 

- Systém práce:  
• Obec predložila tabuľku s termínmi pre prípravu a zasielanie materiálov do 

komisií a následne poslancom OcZ pre účely rokovania obecného 
zastupiteľstva - diskusia o návrhu na úpravu rokovacieho poriadku tak, aby 
sa uznesenia z komisií s_hli zapracovať do materiálov.  

• Na návrh reagoval p. Matula: teore_cky by to nemuselo byť o zápisnici  ale 
napríklad o pripomienkách a požiadavkách komisie, ktoré obdrží úrad a 
budú zapracované pred odoslaním materiálov poslancom, aby neboli 
pripomienky a požiadavky ako výstup z komisie prezentované priamo na 
zastupiteľstve.  

• harmonogram zasadnue komisie v roku 2023 - termíny zasadnu_a komisie 
pre rok 2023: 4. apríl, 15. jún, 13. september, 30. november, vždy v čase 
o 17:30, miesto stretnu_a komisie striedavo v priestoroch ZŠ Školská a ZŠ 
Javorová alej. Členovia komisie zobrali túto informáciu na vedomie. 

5. Návrh VZN č. .../2023 o určení školských obvodov základných škôl zriadených obcou 
Chorvátsky Grob a o určení miesta a času zápisu dieťaťa na plnenie školskej 
dochádzky v základnej škole 

• Predseda komisie oboznámil členov s predmetným návrhom VZN - 
doposiaľ bol jeden školský obvod, predložený návrh definuje 2 školské 
obvody, pričom školský obvod ZŠ s MŠ Školská zahŕňa aj ulice z lokalít 
Monarská alej II., Triangel a Hrudky.  

• Návrh VZN bol odkomunikovaný s riaditeľmi oboch ZŠ s MŠ v obci. 
Predmetom diskusie členov komisie bol § 4 bod č. 4 v znení : „Riaditeľ 
spádovej základnej školy pri prijímaní žiakov je povinný prednostne prijať 
na plnenie povinnej školskej dochádzky, a to až do výšky maximálneho 
počtu žiakov v triede príslušného ročníka 

a) žiakov, ktorí majú miesto trvalého pobytu v obci Chorvátsky Grob 
v školskom obvode spádovej základnej školy; 
b) žiakov s trvalým pobytom v obci Chorvátsky Grob, ktorých 
súrodenec s trvalým pobytom v obci už plní povinnú školskú 
dochádzku v základnej škole, do ktorej sa hlásia, 
c) žiakov, ktorí navštevovali predprimárne vzdelávanie v materskej 
škole v ZŠ s MŠŠkolská 4 alebo ZŠ s MŠ Javorová alej 1 a majú trvalý 
pobyt v obci Chorvátsky Grob. 



• p. riaditeľka Hikkerová odpovedala na otázky členov komisie ohľadne  
počtu žiakov podľa matriky, čo znamená otvorenie max. 3 tried na ZŠ s MŠ 
Javorová alej  a 3 tried ZŠ s MŠ Školská s celkovou kapacitou 140 prvákov v 
oboch školách spolu. Na Javorke je situácia taká, že len počet 
predškolákov v MŠ je už väčší ako počet diponibilných miest. Zákon 
hovorí, že v tomto prípade sa škola riadi podľa usmernenia zriaďovateľa, 
ktoré však za_aľ  nie je známe.  ZŠ s MŠ Javorová alej tak ako v minulos_, 
aj tento rok bude robiť predbežný záujem o školu 1. a 2. voľby 

• Otázka na prítomých zástupcov obecného úradu:  
1. lokalita Hájiček a výstavba školy? p. Granec - zmena vlastníka, za_aľ 

príprava územia, chýba EIA.  
2. škola v lokalite Promcen? p. Granec - stále sa posúva výstavba 

kanalizácie a v takomto prípade sa nedá ďalej budovať.  
   

Členovia komisie sa zhodli na nevyhnutnos_ dobrého odkomunikovania nových 
školských obvodov zo strany obce (v prípade schválenia tohoto VZN) - aj z dôvodu, že 
školské obvody nesedia so spádovými oblasťami MŠ. Zhoda bola _ež na potrebe dať 
do súladu spádové oblas_ MŠ s navrhovaným VZN o školských obvodoch.  

• Návrh p. Kolčáka - pripraviť list všetkým rodičom budúcich prvákov 
s oznámením rozdelenia ulíc jednotlivých školských obvodov a 
dopytovaním záujmu o umiestenie dieťaťa do školy v obci. 

• Členovia komisie navrhli, aby list išiel aj rodičom mladších dee - nie len 
tým ktoré v novom školskom roku budú prváci. 

• Diskusia o tom, že pri kvalitaevnom porovnávaní obecných škôl riešia 
rodičia predovšetkým výučbu CLIL (Content and Language Integrated 
Learning - integrované tema_cké vyučovanie nejazykových predmetov). 
Podpredsedkyňa komisie p. Lukáčová uviedla, že na ZŠ Školská bola 
výučba CLILu zavedená a po roku zrušená bez toho, aby vedenie školy 
poskytlo rodičom, ktorí de_ do školy dali práve kvôli tejto možnos_ 
výučby, plnohodnotnú náhradu výučky anglického jazyka. 

• Komisia sa zhodla na potrebe vypracovania dlhodobého konceptu 
smerovania školy v kontexte jej zatrakevnenia, preto navrhne osloviť 
riaditeľa školy, aby predstavil víziu smerovania školy 

• Otázka na zástupcov obecného úradu:  
1. V akom stave je mul_funkčné ihrisko na školskom dvore na 

Školskej? - p. Granec: na ihrisko bola získaná dotácia v r. 2019, 
ktorú sme vrá_li a to z dôvodu získania dotácie na telocvičňu, kde 
pri výstavbe by mohlo prísť k poškodeniu už revitalizovaného 
ihriska. Po dostavbe telocvične sa bude obec opäť uchádzať 
o dotáciu na revitalizáciu ihriska. Ihrisko sa využíva, je ale 
v havarijnom stave.  

2. Doprava dee do a zo ZŠ Školská z lokalít Triangel/Hrudky/MA2 
formou školského autobusu,? P. Granec - téma autobusu sa riešila 
viackrát a stroskotalo to kvôli peniazom a povoleniam na zriadenie 
autobusu pre zriadenie spoja a jeho schválenie a nakoniec 



špeciálny autobus a šoféra. Predseda komisie upresnil, že 
nehľadáme riešenie cez pravidelnú oficiálnu autobusovú linku 
Ariva, ale vlastné/outsorsované dopravné riešenie /školský taxík/. 
Upozornil _ež na frekvenciu áut, ktorá vynikne na Školskej ulici 
a pri parkovaní, ráno keď rodičia dovezú de_ z Čiernej vody na 
Školskú na vyučovanie. P. Kolčák uviedol, že prezise fungovanie, je 
však potrebné nájsť financie na šoféra a autobus. 

Návrh uznesenia 12/2022  
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, aby v 
prípade schválenia VZN o určení školských obvodov, požiadalo obec v dostatočnom 
časovom preds_hu, jasne a zrozumiteľne komunikovať obyvateľom vznik nových 
školských obvodov, tak, aby rodičia budúcich prvákov aj mladších dee mali vopred 
jasnú informáciu, do ktorej školy ich dieťa patrí. 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

Návrh uznesenia 13/2022  
 Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, aby 

 požiadalo obec ako zriaďovateľa ZŠ s MŠ Školská o predloženie návrhu profilácie a 
dlhodobého konceptu smerovania ZŠ s MŠ Školská. 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

Návrh uznesenia 14/2022  
 Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, aby  v 
prípade schválenia VZN o určení školských obvodov, požiadalo obec o vypracovanie 
štúdie realizovateľnos_ zriadenia „školského autobusu/taxíka“. 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

18:43 stretnu_e komisie opus_li zástupcovia obecného úradu p. Granec a p. Kolčák 
s informáciou, že sa presúvajú na rokovanie komisie pre územné plánovanie, 
výstavbu, životné prostredie a bezpečnosť. 

• Komisia vyjadrila potrebu upraviť text odsekov súvisiacich s prednostným 
prijímaním žiakov na plnenie povinnej školskej dochádzky, nakoľko tak ako 
je v návrhu VZN naformulovaný môže byť zavádzajúci a každý ho môže 
pochopiť inak. 

Návrh uznesenia 15/2022 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu prijať VZN 
o určení školských obvodov s tým, že sa v § 3 sa vymení bod 5 za bod 4 a v novom 
bode 5 odstavec b) sa zamení s odstavcom a) a vypuse sa odstavec c). 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 



Návrh uznesenia 16/2022 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, aby v 
prípade schválenia VZN o určení školských obvodov požiadalo starostku obce 
o zosúladenie tohto VZN s VZN o určení spádových materských škôl.   

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

6.  Poskytovanie dotácií z rozpočtu obce v roku 2023 na činnos@ v oblas@ vzdelávania,  
kultúry a športu 
Predseda komisie predstavil platné VZN z roku 2015 o dotáciách, na ktoré sú  v návrhu 
rozpočtu na rok 2023 vyčlenené finančné prostriedky v sume 10.000 € pre spolky, OZ-
tká, kluby a právnické osoby. Ide o jednorázové projekty, na rozdiel od PARO, ktorý je 
na budovanie komunitných udržateľných projektov. 
O tomto VZN vie iba málokto a je žiaduce, aby obec možnos_ získania dotácie 
komunikovala pravidelne štvrťročne spolu s informáciou o zostatku.  
V prípade Obecného športového klubu komisia nijako nespochybňuje potrebu jeho 
financovania v predmetnej výške (10 _síc € ročne), no v záujme nastavenia rovnakých 
transparentných pravidiel pre všetky subjekty pôlsobiace v obci zaujala uznesením 
10/2022 stanovisko, v ktorom obecnému zastupiteľstvu odporučila aby obec zrušila  
členstvo v OŠK a finančné prostriedky presunula do položky “dotácie”. OŠK by tak ako 
všetky ostatné subjekty o dotáciu museli každoročne žiadať.  

Návrh uznesenia 17/2022 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu obce, aby 
požiadalo starostku obce o pravidelnú kvartálnu komunikáciu možnos_ žiadať 
o dotáciu v zmysle VZN č. 4/2015. 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

Prítomný zástupca obecného úradu p. Matula bude tlmočiť návrh uznesenia, aby bol 
termín informácie čo najkratší a s_hol sa tak prvý termín 31.1. podávania žiadose 
o dotáciu. 

7. Zoznam pamä@hodnosL obce Chorvátsky Grob 
Predseda komisie poskytol priestor p. Hraškovej, ktorá vznik zoznamu pamä_hodnos_ 
obce priblížila. Podmienkou možnos_ čerpania prostriedkov z Plánu obnovy na 
obnovu historických pamiatok v obci je zverejnenie zoznamu pamä_hodnose. Na 
základe legislaevy zverejnenej metodike na MK SR, v spolupráci s Krajským 
pamiatkovým úradom postupne tvorila tento zoznam. Obsahuje nehnuteľné 
pamä_hodnos_, kombinované diela prírody a človeka, nehmotné pamä_hodnos_ 
(pamätné dni, významné návštevy obce a pod.) Na základe výzvy pre rekonštrukciu, 
obnovy pamiatky je potrebný tento zoznam. Bude zverejnený na webe obce 
s možnosťou ďalšej editácie.  



Návrh uznesenia 18/2022 
 Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu obce, aby 

zoznam pamä_hodnose zobralo na vedomie a zároveň požiadalo starostku obce, aby 
bol predmetný zoznam ďalej rozvíjaný a bola stanovená zodpovedná osoba, ktorú 
môžu obyvatelia kontaktovať  ohľadom ďalšieho doplnenia zoznamu. 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

8. Voľba zástupcu Obce Chorvátsky Grob z radov poslancov OcZ v Dozornej rade 
Obecného športového klubu  

Návrh uznesenia 19/2022 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, zmeniť 
spôsob financovania OŠK na základe uznesenia č. 10/2022.   

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

19:38 po prezentácii stretnu_e komisie opus_la zástupkyňa obecného úradu p. 
Hrašková. 

9. Plán kultúrnych, športových a spoločenských podujaL na rok 2023 
Obecný úrad predstavil plán akcií, ktoré rozplánoval do jednotlivých mesiacov, 
vyčlenené fin. prostriedky 51. 780 € / 21 podujae.  
Pri tvorbe tohto plánu však nemali všetky organizácie a spolky pôsobiace v obci 
rovnakú príležitosť predstaviť svoje plánované poduja_a a hľadať ich prípadný prienik 
s plánovanými poduja_ami obce a podieľať sa na ich spoluorganizovaní.  
Komisia preto preferuje, aby obec zverejnila výzvu na spoluorganizovanie tradičných 
pravidelných obecných podujae /Stavanie mája, Kultúrne leto, Futbalový turnaj…/ pre 
organizácie a spolky pôsobiace v obci. Tieto by sa k jednotlivým projektom prihlásili, 
ponúkli svoju par_cipáciu a obec by si vybrala najvhodnejšieho partnera.  
Okrem výzvy na spoluorganizáciu tradičných podujae by obec dala výzvu na 
organizovanie podujae samotnými organizáciami a spolkami, pri ktorých by 
spoluorganizátorom bola obec. Zameranie, cieľovú skupinu a _ming organizácie 
týchto podujae by mala zadefinovať obec - konkrétny nápad prinesú organizácie a 
spolky.  
Pri plánovaní akcií je potrebná koordinácia, aby neboli akcie nahustené na sebe alebo  
naopak vznikali prázdne miesta. 

Návrh uznesenia 20/2022 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu, aby 
požiadalo starostku obce o zverejnenie výzvy na spoluorganizáciu športových 
a kultúrnych podujae pre rok 2023 pre občianské združenia, spolky a záujmové 
skupiny s cieľom poskytnúť príležitosť par_cipovať na kultúrnom športovom a 
spoločenskom dianí v obci všetkým relevantným subjektom. 

● ZA: 8, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 



10. Rozličné 

Záver: Predseda komisie poďakoval zúčastneným a ukončil zasadnu_e komisie 
o 20:12. 

 

________________ 
    Maroš Kemény 
    predseda komise  
 
 

Overovatelia: 

 
 ________________    _________________ 

    Zuzana Michnicová       Jaroslav Nguyen


